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1. Doelstelling van de stichting 
 
De Henri van Abbe Stichting is voortgekomen uit een protestactie van enkele (oud)leden in 1992 en 
is formeel opgericht in 1993 en gevestigd te Eindhoven. 
 
De Stichting zet zich, onder meer, in voor de bevordering, bescherming en instandhouding van 
zaken van cultuurhistorisch belang, zaken van architectonische waarde, of zaken die om hun 
schoonheid of hun beeldbepalende betekenis voor de toekomst bewaard dienen te worden, in het 
bijzonder voor de monumentenzorg. 
Ook wil de Stichting meedenken over de ontwikkeling van de stad met aandacht voor de ruimtelijke 
kwaliteit. 
Bovendien ondersteunt de stichting particulieren en organisaties bij het overwinnen van 
bestuurlijke en juridische drempels. Dikwijls neemt de stichting zelf initiatief. De Henri van Abbe 
Stichting manifesteert zich als een onafhankelijke stichting. 
De stichting is actief binnen de Eindhovense gemeentegrenzen en op verzoek in de gemeenten van 
de regio Zuidoost-Brabant. 
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2. Het bestuur 
 
Het dagelijks bestuur werd gedurende het verslagjaar 2020 gevormd door: 
 
P.M.J. van den Baar, voorzitter, overleden 11-3-2020 
W.S. Seuren, voorzitter* 
drs. G.J.A. Heijmans, vice-voorzitter* 
drs. M.T. Hermanussen, secretaris* 
J.F.M. Hüsken, penningmeester 
J.W.A. Sengers, algemeen* 
J.A.J. Vogels, algemeen 
 
M.H.P. van Abbe, vice-voorzitter en G.R. Peppelen-
bos, secretaris, zijn in de loop van het jaar uit het 
bestuur teruggetreden. 
 
Een groep van bijna 50 specialisten houdt zich actief 
bezig met onze toekomst van lokaal erfgoed. 
In ons midden hebben wij: 
 architecten 
 bestuurswetenschappers 
 communicatieadviseurs 
 cultuurhistorici 
 economen 
 erfgoedliefhebbers 
 juristen 
 kunsthistorici 
 stedenbouwkundigen 
 
De deelnemersvergadering bestond in 2020 verder uit de volgende personen: 
 
drs. M.H.P. van Abbe 
drs. M.C.T. Bolder 
E.H. Brakke 
C.H. Brink 
ing. H.G.F.E. van Buul 
V.M.T. Delmee BSc 
E. Dewitte, MSc arch. 
ir. M.W. van Dijk 
ir. E. van Dijk 
P.J.C. van der Grinten 
J.H. Grote* 
P.M.A. Henkemans 
ir. C.H. Hinnen 

S. L.J. van der Horst 
mr. J.F.H. Hulshuizen 
drs. F. Hund 
B. Hüsken 
mr. dr. H.G.F.M. de Kok 
R.J.L. van de Leur 
drs. R.C.B. van Luttervelt 
drs. A.W.M. Meijer 
A. Meulensteen 
R. Nordt 
G.R. Peppelenbos 
J.B.W.M. Peters 
J.B.M.C.A. Raijmakers* 

dr. A.H.J. van de Rijdt 
A.M.M. de Rooij-van Abbe 
J.A.J. van de Sande 
drs.ing. S.P.J.van Schooten 
ir. F.W.T.P.N. Snep 
J. Spoorenberg 
H.A.A.J. Staals  
N.H. Stoevelaar 
drs. P. Thoben 
F.P.W.M. van der Vleuten 
ir. H. van Voorene 
 

 
* In de loop van 2020 beëindigd of toegetreden 
 

De deelnemers kwamen in het verslagjaar in verband met de Covid-19 perikelen slechts drie keer bijeen. 
Deze deelnemersvergaderingen vonden plaats in het gebouw De Oase van de Broeders van Liefde op 
Eikenburg in Eindhoven, in het Beursgebouw en in het Parktheater. Op 23-12-2020 is een nieuwsbrief 
rondgestuurd waarin de actuele stand van zaken, problemen en resultaten werden toegelicht. 
Dit jaarverslag over 2020 werd op 1 juni 2022 tijdens de algemene deelnemersvergadering vastgesteld.
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3. Structuur en werkwijze van de stichting en opzet van dit jaarverslag 
 

Het Dagelijks Bestuur vertegenwoordigt de Stichting naar buiten. 
De structuur en werkwijze van de stichting is opgebouwd vanuit de vijf doelstellingen van de stichting. 
Binnen die thema’s functioneren werkgroepen, die elk uit deskundige en bevlogen leden zijn samengesteld. 
De activiteiten in de groep worden gecoördineerd door een voorzitter. 
Elke werkgroep houdt standaard meerdere bijeenkomsten en activiteiten op diverse locaties. Indien nodig of 
gewenst worden externe personen in dit overleg betrokken. Omdat elke werkgroep onafhankelijk van de 
andere werkt, kan het aantal vergaderingen tussen die groepen dan ook sterk verschillen. Mocht de 
expertise van een deelnemer uit een andere werkgroep gewenst zijn tijdens een bijeenkomst, dan zal deze 
gevraagd worden om tijdens een of meer besprekingen aanwezig te zijn. De secretaris van elke werkgroep 
maakt verslagen van deze vergaderingen en bijeenkomsten. 
 

In de plenaire deelnemersvergadering, die globaal om de zes weken wordt gehouden, geven de voorzitters 
van de werkgroepen of een van hun leden een overzicht van de activiteiten in de voorbije periode. Unanieme 
standpuntbepaling, vragen die door de leden van de stichting gezamenlijk dienen te worden beantwoord en 
ook problemen, waar de werkgroep mee worstelt, worden hier besproken. Deze vergaderingen worden 
vanaf het jaar 2021 standaard gehouden in de Kameleonzaal van het Parktheater. 
De Henri van Abbe Stichting heeft zijn activiteiten georganiseerd binnen een vijftal thema’s en een aantal 
ondersteunende activiteiten. Binnen elk thema zijn meerdere werkgroepen actief. Hieronder ziet u een 
schema van onze werkstructuur. 

Thema Monumentale gebouwen en complexen, archeologie en cultureel en religieus erfgoed 
Werkgroep Monumentale gebouwen en complexen 
Werkgroep Archeologie en cultureel erfgoed 
Werkgroep Religieus erfgoed 

Thema Natuur en landschappen 
Werkgroep Groen 
Werkgroep Brainport Industries Campus 

Thema Openbare ruimte en kunst 
Werkgroep Ruimtelijke kwaliteit 
Werkgroep Kunst in de openbare ruimte 

Thema Stedenbouwkundige dragers 
Werkgroep Strijp S en T 
Projectgroep Evoluon 
Projectgroep VDMA 

Thema Communicatie 
Overleg met de Stichting Bescherming Wederopbouwerfgoed Eindhoven 
Deelname aan de klankbordgroep Genneper Parken 
Overleg met Trefpunt Groen 
Overleg met de gemeente/provincie/Rijk 
Overleg met de Nicolaas Clopper Stichting 

Bureauzaken 
Onderhoud website 
Financiële administratie 
Samenstelling jaarverslag



6 
 

4 Themagroepen 
 

Themagroep I 
Monumentale gebouwen en complexen, archeologie en cultureel en religieus erfgoed 
 
Werkgroep monumentale gebouwen en complexen 
 
De werkgroep kwam in 2020 door de Coronabeperkingen slechts vijf keer bijeen. Daarbij kwamen de volgende 
onderwerpen aan de orde. Ook fysiek hebben leden van de werkgroep een aantal gebouwen bezocht en 
bekeken. 
 
Religieus erfgoed 
De gemeente Eindhoven wenst geen “kerkenvisie” op te stellen, ondanks het feit dat het ministerie een 
subsidie geeft voor de kosten van het opstellen van een dergelijk document. In die visie zouden toekomstige 
leegstand en volgend hergebruik kunnen worden onderzocht. B&W is van oordeel dat de gemeentelijke 
erfgoedafdeling os de afdeling “Vastgoed” dit in de toekomst kunnen monitoren. 
 
Maranathakerk Strijp 
Nog steeds bestaat er een impasse tussen 
het kerkbestuur en de gemeente 
Eindhoven. De toren dient te worden 
gerenoveerd, waarvoor de kerk zegt geen 
geld te hebben. Er loopt nog steeds een 
juridisch conflict bij de Raad van State 
over de wel of niet terechte aanwijzing als 
gemeentelijk monument.  
 
Catharinakerk 
Supervisor voor de binnenstad Winy Maas 
heeft wilde plannen. In de krant 
verschenen al veel (negatieve) reacties. 
Onze stichting kwam in de loop van 
september ook met een kritisch  stuk.             Foto R. van de Leur 
Daarin wordt onze mening met ons eerder gezamenlijk besproken standpunt neergelegd. Ruud van de Leur, lid 
van onze werkgroep heeft op persoonlijke titel een stuk geschreven en naar de Raadsfracties gestuurd. 
 
Steentjeskerk 
Op 1 april met enkele gemeente ambtenaren in en buiten de kerk gekeken naar de schade en wat reeds 
hersteld is. Er blijft nog schade die moet worden hersteld. Na een rapportje van de gemeente (hr. Van Bussel) 
te hebben ontvangen, zullen wij onze bevindingen delen met wethouder Rik Thijs. Probleem blijft: wie heeft 
hier een restauratieplicht: de gemeente of de beoogd-koper? 
Later in het jaar is ook met de huidige (aspirant?)koper Kolen gesproken. Daar zijn we op de hoogte gebracht 
van een groot aantal klachten over de tegenwerking tussen beide partijen.  
 
Grote Berg 17-21 
Over nieuwbouwplannen is in september met de projectontwikkelaar gesproken. Ook een lid van de 
werkgroep ruimtelijke kwaliteit was daar bij aanwezig. 
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Stratumsedijk 
We hebben in overleg met de Stichting Wederopbouw Erfgoed Eindhoven (SBWEE) met de 
projectontwikkelaar over nieuwbouwplannen aan de P.C. Hooftlaan achter het huidige gebouw van 
Diagnostiek voor U gesproken. De plannen waren nog prematuur. 
 
Rechtestraat 
We hebben in september een uitnodiging ontvangen 
om met wethouder Torunoglu, Winy Maas en 
gemeenteambtenaar Jean van Zeeland te praten over 
plannen om over de namaak van een gevel van het in 
1967 gesloopte stadhuis te praten. Wij vrezen dat 
daar een tweede vraag achter schuil gaat (een 
hoogbouwtoren aan de Rechtestraat). En daar zijn wij 
faliekant tegen. 
 
Parklaan 95 Villa Mignot. Er zijn geruchten dat de 
nieuwe eigenaar appartementen op het terrein wil 
bouwen. Daardoor zouden ook monumentale bomen 
verdwijnen. De locatie van de oude tennisbaan zou 
dan verdwijnen. Wij zullen op korte termijn met de 
eigenaar om de tafel gaan om te zien en te horen, wat 
de bouwplannen behelzen. 
 
Geldropseweg 5 Restaurant. Een forse 
airconditioningsinstallatie aan de voorzijde van dit 
monument is zeer storend. De gemeente heeft 
geconstateerd dat hier nooit een vergunning voor is 
afgegeven. Na overleg met de eigenaar is toegezegd om de voorziening naar achteren en omlaag te plaatsen 
achter een afscheiding. Probleem blijft, dat de erfgoedafdeling en de CRK hier niet eerder tegen hebben 
opgetreden. Een kwestie van handhaving en toezicht. Van de afdeling Vergunningen|Ruimtelijke Expertise 
ontvingen wij daarna een excuusmail: mij werd snel duidelijk dat oprechte excuses van de zijde van de 
gemeente hier op hun plaats zijn.  Ik bied u dan ook namens de afdeling Vergunningen mijn 
verontschuldigingen aan voor deze gang van zaken.  
 
Sint-Josephziekenhuis 
In april is gesproken met de eigenaren van de letters en lampen die op de voorgevel van het St. 
Josephziekenhuis hebben geprijkt. We hebben interesse voor de letters alleen (dus niet de twee art-
decolampen). De letters zijn gekocht en zullen op een smederij worden geprepareerd om op een stalen wand 
te worden bevestigd. De bewonersvereniging van het appartementsgebouw zijn (op een enkele uitzondering 
na) enthousiast. Marc van Abbe zet zich in om donateurs te krijgen.  
 
Veemgebouw 
Er wordt een nieuwe etage op het Veemgebouw geplaatst. Is de uitvoering nu in overleg met de gemeente 
en CRK gegaan? Wij vroegen bouwtekeningen op. 
 
Wal 15 ABN-Amro 
Ontwikkelaar Goevaers is al begonnen met het slopen van diverse onderdelen aan de Wal en het 
Stadhuisplein. Delen zijn echter nog niet via bouwvergunningen goedgekeurd (glas-in-beton en mozaïek en 
het bankgebouw op de hoek), en dus heeft de gemeente de sloop stilgelegd.  
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Overleg met de gemeente 
Op 10 februari heeft een delegatie uit onze stichting met 
wethouders Torunoglu en Thijs en de gemeentelijke 
erfgoedspecialist R. Aarts in de stad rondgelopen om te 
kijken en spreken over eventuele mogelijkheden en 
gevaren die de hoogbouw in de stad met zich mee 
brengen. Hierbij is ook gewezen op de zichtlijnen die her 
en der zullen verdwijnen als de plannen allemaal zouden 
worden uitgevoerd. 
 
De dereguleringslijst 
Er is gesproken met de afdeling erfgoed over de 
zogenaamde “Dereguleringslijst”. Deze lijst bevat circa 
100 gemeentelijke  
monumenten waarvoor rond 2010 is  
vastgelegd, dat alleen verbouwingen aan de voorgevel en zichtbare zijgevels via een vergunning moeten 
worden aangevraagd. Verder is het pand zowel binnen als buiten “vogelvrij”. Er is toegezegd om te bezien of 
die status voor enkele panden weer zouden kunnen worden herzien. In de praktijk zal dat moeilijk zijn. 
 
Verpaupering 
De gemeentelijke afdeling erfgoed wil graag voorbeelden 
krijgen van monumenten waarbij sprake is van 
verpaupering. Dit betreft objecten in de hele stad, niet 
alleen in de binnenstad. Toch blijft het geven van een 
groter aantal geschikte voorbeelden niet simpel. 
 
Bouwvergunningen 
Met de afdeling erfgoed is de afspraak bijgesteld om alle 
ingekomen bouwvergunningen voor monumenten 
(geanonimiseerd) te ontvangen. De afspraak is nu beperkt 
tot de monumenten in de binnenstad, indien wij daar om 
vragen. Als onze zorg over dat object blijft bestaan na 
uitleg door de afdeling, zullen wij de ingekomen vergunning alsnog willen inzien. Overleg met het hoofd van 
de afdeling leverde weinig nieuwe resultaten op. 
 
Erfgoedcafé 
In 2020 is er op initiatief van het RHCe een bijeenkomst geweest waarbij de verschillende 
erfgoedorganisaties zich konden presenteren en met elkaar konden netwerken. 
Op 22 januari waren ca. 20 mensen aanwezig, waarbij P. Thoben, Jos en Bauke Hüsken en Ward Rennen een 
korte lezing gaven.  
 
Vergaderingen CRK 
Wij krijgen geen uitnodigingen en ook geen notulen van vergaderingen. Voorzitter Wilbert Seuren heeft met 
de voorzitter van de CRK, Evelien van Veen, overlegd. Er bestaan geen redenen om onze stichting te weigeren, 
maar delen van vergaderingen zijn soms vertrouwelijk, zodat wij ons dan dienen te verwijderen. Door de 
coronaproblemen zijn de vergaderingen digitaal, via Teams te bezoeken, wat een extra belemmering opwerpt. 
Op de site van de gemeente Eindhoven staat veel informatie, onder andere over de agenda’s van de diverse 
commissievergaderingen (de Grote commissie, de Nieuwbouwcommissie, de Commissie Erfgoed en de Kleine 
commissie).  
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Cultuur Eindhoven 
De erfgoedorganisaties kunnen samen met een aantal designers een subsidie ontvangen tot max 200.000 euro 
voor een of meer projecten, waarin een erfgoedorganisatie (of meerdere) samenwerkt met een of meer 
designers. 
Wij hebben onze wens in een korte notitie samengevat. Dat 
is: een gebrek aan kennis en besef van de gemiddelde 
Eindhovenaar (high-tech-design) van de geschiedenis en het 
culturele erfgoed in de stad. Een kaart van Jacob van Deventer 
op de Markt (in welke vorm dan ook) zou die kennis kunnen 
vergroten. “Een historische boodschap in een ultra-modern 
jasje”. 
Wegens enthousiaste reacties bij andere erfgoedinstellingen 
is er afgesproken dat onze stichting coördinerend zal 
optreden voor de erfgoedafdeling van de gemeente, het 
RHCe, de AVKP (archeologie) en Eindhoven. 
Na diverse overlegrondes met de ontwikkelaars (Louis Fereira 
en Sjoerd Geerts onder leiding van bureau MaMa en Stijn 
Kaiser) komt de “Portal” tot leven. Virtuele beelden van de 
oude (en wellicht ook nieuwe) stad Eindhoven, die te bekijken 
zijn door onder een frame heen te lopen. Daarachter ligt op 
de grond dan de in beton gegoten afbeelding van de kaart van 
Van Deventer uit 1560. 
 
 
 
 
 
Projectgroep Kerkje Philipsdorp 
Er is gesproken met de projectontwikkelaar van het gebouw dat hier is gepland. Hoe zit het met de 
materialisering en met het kunstwerk? In september is er met een kleine delegatie een bezoek gebracht aan 
de locatie en gesproken over onze wensen. 
 
Projectgroep Van der Meulen-Ansems terrein 
Voorzitter van de projectgroep is Marc van Abbe. 
Vertegenwoordigers van de diverse werkgroepen hebben deelgenomen aan overleg met de door de gemeente 
gekozen ontwikkelaar. 
Enkele vragen die gesteld zijn in de bijeenkomst met ontwikkelaar Being: zijn de rails van de trams nog 
(gedeeltelijk) aanwezig? Zo ja, dan zouden die in het plan dienen te worden opgenomen. Wat gebeurt er met 
de achterzijde (galerij) van de zustersflat. 
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Werkgroep archeologie en cultureel erfgoed 
 
In de Draaiboomstraat, onderdeel van Philipsdorp, is vergunning verleend voor nieuwbouw. Archeologisch 
onderzoek is toegezegd, maar wij constateren dat er al begonnen is met het graven van gaten voor 
fundering. Dit is gemeld aan gemeentearcheoloog Peter de Boer en Ria Berkvens van de Omgevingdsdienst 
Zuid Oost Brabant. In dezelfde periode is er een beperkt onderzoek uitgevoerd. 
 

Erfgoedbordjes - Geschiedenis op straat 
De projectgroep die zich met de afdeling erfgoed van 
de gemeente inzet voor de erfgoedborden (welke 
borden, waar, en welke teksten?) heeft het erg druk 
gehad. Omdat Eindhoven in 2020 de leeftijd van 100 
jaar had bereikt, was het idee ontstaan om 
erfgoedborden van de oude gemeentehuizen te 
plaatsen in elk stadsdeel. Daarop is dan een afbeelding 
met uitgebreide tekst in het Nederlands en in het 
Engels geplaatst. 
Dit project is inmiddels afgerond. 

 
Waterput Kasteel van Eindhoven 
Op ons initiatief is op de 
oorspronkelijke plaats, op de 
hoek van de Vestdijk en de 
Ten Hagestraat, een namaak, 
een zogenaamde folly van de 
waterput van het kasteel van 
Eindhoven geplaatst. 
Architect Van Helmond heeft 
zich kosteloos ingezet om 
deze put met waterreservoir 
met twee bijbehorende 
muren te tekenen, Van 
Asperdt heeft het geheel ter 
plaatse gerealiseerd. 
  
                                                        De nieuwe muur en put op de plaats van de in 1990 opgegraven put, die nog steeds in de grond aanwezig is. 
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Werkgroep religieus erfgoed 
 
De werkgroep heeft in verband met de Coronamaatregelen pas weer bij 
elkaar te komen, als dat weer verantwoord zou zijn. Onderling is twee keer 
een update van de stand van zaken doorgemaild. 
 
bericht april 2020: 
1. bezoek (met Jos Hüsken en Ruud van de Leur) aan de Steentjeskerk. Dit 
naar aanleiding van een verslag, opgesteld door Jos, over de staat van 
onderhoud van het monument. De aanwezige ambtenaren maken een 
bericht over de vervolgstappen. 
2. In afwachting van verdere ontwikkelingen rondom twee kerken : 
Fatimakerk Servaasplein en Don Boscokerk Mimosaplein. Contact met 
Lands 's Heeren (Don Bosco) wil niet lukken. Emailadres zoals op de website 
schijnt niet goed te zijn, telefoon wordt niet opgenomen. Liz DeWitte heeft 
op verzoek een waardestellend rapport gemaakt betreffende de 
Fatimakerk. Ook hier proberen we om te informeren naar de stand van 
zaken. 
 foto B. van Bussel 
 
3. Voorzitter van de werkgroep S. van der Horst werkt aan een overzicht van al het religieus erfgoed in 
Eindhoven. Al doende komt hij een aantal problemen tegen, alles te vangen onder de overkoepelende vraag 
"wat is religieus erfgoed ?". Bijgevoegd een voorlopig resultaat. Opmerkingen, aanvullingen, verbeteringen 
zijn welkom.  
 
bericht augustus 2020: 
Op woensdag 13 mei hebben Jos Hüsken en Stephan van der Horst ik de heer Patrick Pop ontvangen in 
verband met de plannen in en bij de O.L. Vouwekerk van Fatima aan het St. Servaasplein. Tijdens het gesprek 
werden door Patrick de (nieuwe) plannen gepresenteerd, herbestemming van een deel van de kerk en een rij 
woningen naast de kerk. Belangrijke verschillen met eerdere plannen : 
1. een deel van de kerk (aan de kant van het plein) is 
verkocht aan de Chinese Kerk, die eerder huurder was. 2. 
er blijkt schade te zijn aan het dak door een, tijdens de 
laatste storm, omgewaaide boom. Het dak moet 
vernieuwd worden en zal meteen worden geïsoleerd. 
3. door het jarenlang achterwege blijven van onderhoud 
heeft binnendringend vocht minimaal 2 dakspanten 
aangetast. Deze moeten worden vervangen. 
4. de verhoogde ligging van de kerk wordt uitgebreid. 
Een gepland binnenterrein alsmede de rij nieuwbouw wil 
men nu op gelijk niveau plaatsen als het vloerniveau van 
de kerk. 
5. onder het binnenterrein is een parkeergarage 
gepland. 
  Foto S. van der Horst 
 
6. de oriëntatie van de rij nieuwbouwwoningen is wederom parallel aan de kerk ontworpen. Dit in 
tegenstelling tot eerdere plannen waarin de rij woningen - door onze inbreng - dezelfde oriëntatie had als de 
woningen in de omliggende straten. De presentatie voor de CRK werd door Patrick Pop getoond. Het 
ontwerp van Kruitkok voor de buitenruimte is eveneens ingezien.
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Themagroep II 
Natuur en Landschappen 
 

Voor de Werkgroep Groen is het jaar 2020 een bijzonder en ook moeilijk jaar geweest. 
Drie oorzaken: 
Het overlijden van Peter van den Baar, de voorzitter van de Henri van Abbestichting, tevens lid van de 
Werkgroep: 
De Corona crisis. 
Personele veranderingen bij Trefpunt Groen Eindhoven. 
Beide contactpersonen zijn vervangen, waardoor wij met nieuwe mensen te maken kregen, wat mede door 
de coronacrisis een langere aanlooptijd nodig had om goed te functioneren. 
Ad 1. De werkgroep verloor een van de drijvende krachten, die door zijn kennis van Eindhoven en connecties 
met vele organisaties veel kennis aanbracht voor de werkgroep. 
Ad 2 Dit maakte vergaderen en de communicatie met andere(n) intern binnen de HvAs en bijvoorbeeld 
Trefpunt Groen erg moeilijk. 
Veel bijeenkomsten en vergaderingen van o.a. de Klankbordgroep Genneper Parken, overleggen met 
gemeente ambtenaren en anderen werden niet of digitaal gehouden. 
Ad 3 Ongeveer gelijktijdig werden er bij TGE twee nieuwe mensen als coördinatoren aangesteld. Door 
omstandigheden was het niet mogelijk om die mensen goed in te werken. Dit had tot gevolg dat het even 
zoeken was om de in de loop der tijd gegroeide intense* samenwerking weer soepel verliep.  
 

* Bij de werkgroepvergaderingen schuift een van de coördinatoren van TGE aan en worden over en weer projecten en inzet besproken.  
In het kader van kapvergunningen en bestemmingsplannen is er al jarenlang een bestendige samenwerking tussen TGE en de HvAs. 
 

De werkgroep heeft zich zo goed mogelijk 
bezig gehouden met: 
-Genneper Parken, vooral de plannen van het 
Eindhoven Museum genaamd het plan VONK; 
Wij vinden de genoemde activiteiten in hun 
omvang en opzet daar niet passen, omdat ze 
een flinke inbreuk veroorzaken op het 
natuurgebied. 
Ontwikkelingen landgoed de Wielewaal 
Bedrijventerreinen BIC en Esp en omgeving 
-Eikenburg 
-VDMA 
-Evoluon 
-Diverse kleinere plannen 
 foto KLM Rotterdam 

In het voortraject is in direct contact met de verantwoordelijke ambtenaren mondeling en schriftelijk 
intensief overleg geweest dat leidde tot aanpassing van de nieuwe Bomenverordening  en het RAAP rapport 
over de Cultuur Historische Waardekaart.  Beide notities zullen in de toekomst een essentiële basis krijgen bij 
het opstellen van bestemmings- en ontwikkelingsplannen. 
 

De Werkgroep Groen bestaat uit de volgende werkgroepleden: 
Ed Brakke  
Jos de Greef 
Henk Hulshuizen, secretaris 
Toon Meulensteen  
Nico Stoevelaar 
Cis van der Vleuten, voorzitter 
Jan Vogels



13 
 

Themagroep III 
Openbare ruimte en kunst 
 
Werkgroep Ruimtelijke kwaliteit 
 
1.   Overleg/kennismaking 
Ook in 2020 hebben vertegenwoordigers van de Werkgroep Ruimtelijke Kwaliteit deelgenomen aan het 
erfgoedoverleg van de gemeente met de erfgoedstichtingen. 
 
Vanuit onze werkgroep is eveneens deelgenomen aan het reguliere overleg van de Henri van Abbe Stichting 
met leden van het college van Burgemeester en Wethouders. 
 
Ook is vanuit onze werkgroep deelgenomen aan de rondgang van de Henri van Abbe Stichting langs de 
politieke fracties van de gemeenteraad. 
 
De overleggen stonden vanaf medio maart in het teken van de corona maatregelen. Een aantal overleggen 
vonden plaats op locaties waar op corona-afstand vergaderd kon worden, een groter aantal overleggen (zowel 
intern als met ontwikkelaars en gemeente) vond digitaal plaats via Zoom of Microsoft Teams. 
 
2.   Beleid 
Cultuurhistorische Waardenkaart 
De werkzaamheden aan het actualiseren van de 
cultuurhistorische waardenkaart van 2008 en de 
actualisatie van het beleidsplan archeologie 2008-2012 
zijn in 2020 doorgegaan. Door leden van de werkgroep 
(op persoonlijke titel) en de werkgroep Monumenten is 
assistentie verleend bij deze dringend gewenste 
actualisatie. 
In 2020 is Acht bekeken en zijn delen van Tongelre 
binnen de Ring, Gestel buiten de Ring en een aantal 
gebieden in Woensel beschreven (Limbeek, Woenselse 
Watermolen, Vredeoord, Mensfort en Kronehoef). 
Verwacht wordt dat deze activiteit medio 2021 wordt 
afgerond. 
 
3.   Projecten 
In 2020 hebben vertegenwoordigers van de werkgroep overleggen bijgewoond en of geadviseerd over een 
groot aantal projecten die in het navolgende met steekwoorden zijn aangeduid. 
• Hartje Eindhoven/PSV-laan 

Met name is aangedrongen op een goede afstemming van de nieuwbouw op de bestaande bebouwing en 
op de vormgeving en invulling van de plint. Ook is voortdurend aangedrongen op een grotere variëteit in 
de laatste drie blokken om een boeiender geheel te krijgen. 

• De Nieuwe Bergen 

• Tivoli (kerk) 
Mede door onze vasthoudendheid is naar onze mening een belangrijke kwaliteitsverbetering bereikt. 
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• Emmasingelkwadrant (TAC, Victoriatoren) in samenwerking met de werkgroep monumenten. 
Een voor onze werkgroep harde randvoorwaarde voor de hier gedachte ontwikkelingen is het zichtbaar 
houden van het historisch tracé van de Gagelstraat. Ook in 2020 hebben wij hiervoor gepleit. 

• Vertegenwoordigers van de diverse werkgroepen hebben deelgenomen aan overleg met de door de 
gemeente gekozen ontwikkelaar. 

• District E 
• Bloemenbuurt-Noord 
• Steentjeskerk (zie werkgroep Monumenten) 
• Ontwikkelingsvisie Fellenoord (Eindhoven Internationaal Knooppunt XL) 
• Omgevingsvisie 
• Verdichtingsvisie 

Heel veel energie is gestoken in het bestuderen en becommentariëren van deze visie. 
Daarbij is waar mogelijk gezamenlijk opgetrokken met de Stichting Bescherming Wederopbouw 
Erfgoed Eindhoven. Zowel schriftelijk als via de gelegenheid om in te spreken is op de conceptvisie 
gereageerd maar dit heeft niet geleid tot noemenswaardige aanpassingen.  
Ook onze latere brief heeft niet tot de door ons gewenste aanpassingen geleid. In december is nog 
gebruik gemaakt van het recht om in te spreken. Vooral de door de gemeente toegestane bouwhoogte 
van 160 meter rond het Stadhuisplein baart ons ernstige zorgen. 

De meeste van de hier genoemde projecten lopen door in 2021. 
 
4.  Bestemmingsplannen/omgevingsvergunningen 

Wegens de door de gemeente aan de stichting geboden mogelijkheden voor commentaar in vooroverlegfase, 
zienswijzen en bezwaren heeft de werkgroep zich beziggehouden met o.a. de volgende plannen. 
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Ontwerpbest.plan I Philipsdorp 2013 
(Langdonkenstraat) en ontwerp 
Omgevingsvergunning 
Draaiboomstraat/Langdonkenstraat 

bouw van 13 woningen 

Ontwerpbest.plan I Oud Woensel 
(Kronehoefstraat-Van Brakelstraat 

bouw van 42 appartementen in 5 lagen 

Ontwerpbest.plan IV Stratum binnen de Ring II 
(Stuiverstraat 82-88) 

bouw van 26 appartementen op terrein 4 gesloopte 
grondgebonden woningen 

Paraplubestemmingsplan Waterberging 2020 juridische en planologische verankering van de regeling 
inzake een uniforme en dynamische waterbergingsopgave 

Voorontwerpbest.plan Lichthoven fase 2 bebouwing parkeerterrein Stationsweg met kantoren en 
woningen 

plan Knotwilghof, verzoek initiatiefnemer bouw 4 woningen in eigen beheer 
Ontwerpbest,plan II Oud Woensel 2012 
(Pastoriestraat) 

bouw appartementencomplex (32) tot 16 meter hoogte 
langs Pastoriestraat tussen Wassenaarstraat en 
Slagerstraat 

Voorontwerpbest.plan Gestel buiten de Ring 
2020 

vooral actualisering 

Conceptbestemmingsplan Bokt ongenummerd 
Eindhoven 

kleine aanpassingen landelijke gebied 

Voorontwerpbestemmingsplan XII Strijp binnen 
de Ring (Hartje Eindhoven) 

drie woongebouwen met gemengde plint 

Voorontwerpbestemmingsplan II TU/e Science 
Park 2020 

bouw van studentenwoningen op campusterrein 

Voorontwerpbestemmingsplan IV Stratum buiten 
de Ring 2019 

bouw van 59 woningen op Tivoliterrein Heezerweg 

Voorontwerpbestemmingsplan Strijp, Gestel, 
Stratum binnen de Ring en Bloemenbuurt Zuid 
2020 

actualisatie diverse bestemmingsplannen 

  
Voorontwerpbestemmingsplan II Centraal 
Woensel (Koning Arthurlaan) 

bouw van 20 grondgebonden woningen op terrein 
voormalig politiebureau 

Voorontwerpbestemmingsplan Blixembosch 
2020 

actualisatie diverse bestemmingsplannen 

Ontwerpbesluit Omgevingsvergunning 
Kerkakkerstraat 

bouw van 14 woningen 

Voorontwerp bestemmingsplan I Vredeoord (De 
Scherf) 

i.p.v. 17 vrijstaande of tweekappers max 40 woningen CPO 

Voorontwerpbestemmingsplan III Halve Maan 
(Koenraadlaan-Lochemstraat 

bouw van 139 woningen op voormalig ETOS terrein 

Conceptbestemmingsplan Brabant Water 
(Aalsterweg/Antoon Coolenlaan 

vervanging drinkwaterzuiveringsinstallatie  

Omgevingsvergunning Hessen Kasselstraat 4 sloop bedrijfspand en bouw 4 werk-wooneenheden 
Plan Laagstraat 283A 

 

Voorontwerpbestemmingsplan Lichthoven fase 1 bouw kantoorgebouw van 51 meter t.n.v. The Student 
Hotel 

 
De procedures van een aantal plannen lopen door in 2021. 
Zienswijzen zijn in nauw overleg met andere relevante werkgroepen binnen de stichting tot stand gekomen. In 
(nog) geen van de gevallen is onze reactie uitgemond in een formeel bezwaar. 
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Projectgroep Evoluon 
In 2020 hebben vertegenwoordigers van diverse werkgroepen overleggen bijgewoond en of geadviseerd met 
betrekking tot de verbouw- en nieuwbouwplannen van het Evoluon. 
Op 6 februari 2020 vond de eerste bijeenkomst plaats met de projectgroep en eigenaar Lee Foolen. 
-Het onderzoek van SteenhuisMeurs is onderwerp van studie door Lubbers, maar er zijn nog geen tekeningen. 
Kritiek: De tekening van de zichtlijnen is verkeerd om. Het uitgangspunt moet de toeschouwer op de weg zijn. 
-In verband met zichtlijnen: niet bouwen aan de kant van de Noord Brabantlaan en de Beukenlaan. Alleen 
bouwen aan de Tilburgse weg zou mogelijk acceptabel zijn. 
-Hoe activeren we deze plaats en hoe houden we dit icoon zichtbaar. Laatst toegevoegde laagbouw gaat weg, 
ook de gang naar het auditorium gaat weg. Lee wil graag een openbaar gebouw. Hij werkt met bureau Lubbers 
de laatste neemt Steenhuis Meurs mee in hun studie. 
-We hebben een gesprek gevoerd met bureau Lubbers. Daar wordt meegedeeld dat hier een openbaar park 
moet komen. 

 
 
-In december is overleg gevoerd met Lee Foolen: het is de bedoeling dat het Evoluon mettertijd weer 
teruggaat naar de “wondere wereld der techniek” op basis van plannen van Next Nature. Uitvoering door de 
Evoluon Foundation en Next Nature. 
-De buitenschil van de koepel zal vernieuwd worden. 
 Leden van deze projectgroep: voorzitters Peter van den Baar, Jos de Greef, leden Ruud van de Leur, André 
 Meijer, Harm Brink, Marcel van Dijk, en Edith van Dijk. Bart Kamerling en Wim Holdrinet nemen deel 
 namens de Stichting Wederopbouw Erfgoed Eindhoven. 
 
5.   Samenstelling Werkgroep Ruimtelijke Kwaliteit 
In december is Nico Mol de werkgroep komen versterken. 
De werkgroep bestond eind 2020 uit Hein van Buul, Marcel van Dijk, Fred Hund (secretaris), André Meijer, 
Nico Mol, Ruud Nordt, Jan van de Sande (voorzitter), Fons Spijkers (adviseur) en Hans van Voorene. 
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Werkgroep Kunst in de openbare ruimte 
De werkgroep is het jaar 2020 gestart met de volgende deelnemers: Ria Hermanussen (lid), Peter Thoben (lid) 
en Harm Brink (lid/voorzitter). In mei van dat jaar besloot Ria Hermanussen de werkgroep te verlaten, zij 
ambieerde een adviserende functie bij de Gemeentelijke Commissie Ruimtelijke Kwaliteit.  
 
Al in 2017 was de werkgroep, toen bestaande uit vier deelnemers, gestart met een gedegen onderzoek naar 
de actuele staat van de openbare beeldende kunst in Eindhoven. Dit moest de onweerlegbare onderbouwing 
gaan vormen voor de instelling van een ‘nieuwe’ onafhankelijke Commissie Stadsbeeld. Naar het eenstemmige 
inzicht van de voltallige werkgroep was dit de enige juiste oplossing om een halt toe te roepen aan de 
roofbouw en het onomkeerbare verval waarin de huidige staat van de kunst in Eindhoven – met uitzondering 
van enkele highlights – verkeerde . 
 
Eind 2019 verliet Greetje Heijmans de werkgroep, 6 maanden daarna dus ook Ria Hermanussen, het 
tweemanschap Peter Thoben en Harm Brink stond voor dezelfde taakstelling. Derhalve werd in 2020 het 
lopende gestructureerde werkoverleg teruggebracht tot informeel, sneller en frequenter overleg. Het verdere 
onderzoek naar de staat van de kunst werd gestaakt en moest daarmee noodgedwongen als afgerond worden 
beschouwd.  
 
Lopende acties in 2020: 

- P. Thoben adviseerde over de selectie van de Eindhovense 
wederopbouwkunst, over de vernietiging van de wanddecoratie 
van Wally Elenbaas aan het voormalige PTT-gebouw en werd om 
nadere informatie gevraagd door Heemschut over het reliëf van 
Gé Verhulst aan de vroegere Detailhandelsschool Berlagelaan. 
 
- Een (her)plaatsing van het beeld van Maaskant, ‘De ruimte 
bepaald’, werd door H. Brink inhoudelijk onderzocht, 
werktekeningen, plaatsingsinstructies bij bruikleen, etc. 
Conclusie: de op een nieuwe plek uitgevoerde plaatsing is totaal 
fout, een kunstinhoudelijk misser c.q. aanklacht. Deze melding 
bij de gemeente (A. van Gerwen) werd als niet ontvankelijk 
verklaard omdat de Van 
Abbe Stichting in 
eerdere instantie met 
de herplaatsing 
akkoord was gegaan. 
 
- Over ‘De Rode Loper’ 
heeft de werkgroep (H. 
Brink) een rapport 
opgesteld ten dienste 

van de te voeren discussie c.q. besluitvorming over de reconstructie 
of laten verdwijnen van dit kunstwerk wanneer de verdere 
reconstructie van het Stadhuisplein en omgeving aan de orde wordt 
gesteld. 
 
- In 2020 adviseerde de werkgroep bij een gemeentelijke 
projectgroep t.b.v. de herinrichting Stratumseind betreffende het 
beeld ‘De bekoring, de wijsheid en het gevaar’ van Henck Dijck. De 
zoom-conference had geen kunstinhoudelijke raakvlaken. 
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- In 2020 heeft H. Brink zitting gehad in een door de gemeente ingestelde zogenoemde ‘Kunstcommissie’ 
aangaande een beslissende keuze voor een nieuw kunstwerk aan de Groene Corridor. Dit was een 
kennismaking met een geheel nieuwe opzet en werkwijze hoe de gemeentelijke overheid anno 2020 haar 
technisch/pragmatische invulling geeft aan de taakstelling bij het creëren van voorzieningen van ‘kunst in de 
openbare ruimte”. De uitvoering had een overloop naar 2021. Een evaluatie met de gemeente wordt door de 
werkgroep als dringend noodzakelijk 
gezien.

afbeelding van https://www.groenecorridor.nl/ 

 
- De werkgroep had in 2020 een eerste overleg met de gemeentelijke kunst afd. (A. van Gerwen). Aan de orde 
kwam het wederzijds functioneren. Van Gerwen nam het initiatief om dit onderwerp ook in een gesprek met 
de wethouders List en Thijs te gaan bespreken. 
 
- De wethouders M. List en R. Thijs (ondersteund door de ambtenaren Van Zeeland en Aarts, (A. van Gerwen 
was afwezig) spraken op 28 sept. 2020 met de werkgroep. Eén van de gemaakte afspraken is: “We gaan het 
reguliere overleg tussen de werkgroep kunst en de ambtenaren weer oppakken.” Van deze afspraak is nog 
niets terechtgekomen. 
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Themagroep IV 
Stedenbouwkundige dragers 
 
Projectgroep Strijp-S en -T 
 
De werkgroep is het afgelopen jaar door omstandigheden niet voldoende aan haar taak en werkzaamheden 
toegekomen. Enerzijds was daar het overlijden van zowel stichtings- als werkgroepvoorzitter Peter v.d. Baar in 
maart 2020, anderzijds het covid19 virus dat ons zeker tijdens de eerste golf thuis en op afstand hield. 
Bovendien werd er getwijfeld of na vele jaren van grote activiteit voortzetting van het werk en daarmee de 
werkgroep nog nuttig en zinvol was.  
Echter, inventarisatie van plannen en ontwikkelingen in het gebied en de omgeving ( o.a. de aankondiging van 
fase 4 – de laatste fase – op Strijp S) maakten duidelijk dat niet doorgaan geen optie was. Het leverde meteen 
een agenda voor het komende jaar. Werkgroeplid Jan van de Sande werd gevraagd om voorlopig het 
voorzitterschap op zich te nemen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Afbeelding die in de eerste presentatie door H. van Buul werd getoond 

 
Voor 2021 werden 3 prioriteiten gesteld: 
 

 
1- Evaluatie van ons werk in de afgelopen 15 jaar op Strijp S aan de hand van de achtereenvolgens ontwikkelde 
deelgebieden op Strijp S en onze eigen plannen om  historische relicten terug te brengen en als zodanig het 
levend houden van wezenlijke karakteristieken van Strijp S voor huidige en toekomstige bewoners en 
bezoekers. 
2- Voorbereiden van concrete inbreng op de plannen van ontwikkelaars en regievoerder Park Strijp Beheer 
m.b.t ontwikkelingsfase 4 op Strijp S ( zone Kastanjelaan ) vanaf 2023 in uitvoering. O.a. welke bestaande 
gebouwen en objecten willen wij als van Abbestichting zeker behouden en voorzien van gewenste 
bescherming. 
3- Vanuit de erfgoedinstellingen inbreng leveren aan het nieuw te maken bestemmingsplan Strijp T. 
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5. Henri van Abbeprijs en de Henri van Abbelezing 
 
De Henri van Abbe Stichting organiseert het ene jaar een lezing 
en het andere jaar reikt zij de Henri van Abbeprijs met een 
bijbehorende penning uit: In 2020 is de penning uitgereikt, de 
lezing zal in 2021 worden gehouden. 
De commissie van voordracht voor de uitreiking van de Henri van 
Abbe Erepenning 2020, bestaande uit Liz Dewitte, Ria 
Hermanussen en Greetje Heijmans, deed aan de 
deelnemersvergadering van augustus 2020 het voorstel om de 
penning uit te reiken aan Domusdela. Betrokkenen zijn dan Edzo 
Doeve van DELA en de architecten Van Rangelrooij en Dirrix van 
de architectenbureaus Architecten|en|en en DiederenDirrix. 
De dertien deelnemers van de Henri van Abbestichting die een voordracht deden noemden allemaal 
Domusdela als de meest voor de hand liggende keuze. Hiervoor werden verschillende redenen genoemd. 
 

1. De herontwikkeling getuigt van veel respect voor de betekenis en plaats van het gebouw in de 
Eindhovense gemeenschap. Veel oorspronkelijke functies van de gebouwen zijn zichtbaar gebleven en geven 
door bescheiden en welgekozen architectonische ingrepen ruimte voor een breed palet aan nieuwe functies. 
De geest van het oude verenigt zich met het nu en het nieuwe. Dit is het resultaat van een spannende en 
evenwichtige combinatie van restauratie, nieuwbouw en vernieuwbouw. Ook de toepassing van kunst - zoals 
die van studio Drift - samen met de opstelling of handhaving van religieuze kunstwerken draagt hieraan bij. 
 

Behalve aan het zichtbaar laten van de oorspronkelijke functies van kerk, school en klooster is ook aandacht 
besteed aan de verscheidenheid van de verschillende bouwperiodes en de bouwstijl van de gebouwen. 
Hiervoor geldt dat opdrachtgever en architecten het spanningsveld tussen het erfgoedkarakter van de 
rijksmonumenten en de eisen van het nieuwe hedendaagse gebruik opgezocht hebben. Dit is op het scherpst 
van de snede gebeurd. 
 

Het is een risicovol project geweest, uitgevoerd met respect voor architectuur en cultuurhistorische waarde, 
met als resultaat een prachtig geheel met een publieke bestemming en met uitstraling voor de stad 
Eindhoven. 
 

2. Door zijn ligging in hartje Eindhoven en de grootte van het complex waartoe ook een van de 
belangrijkste kerken van Eindhoven behoort, getuigt Domusdela als geen ander monument van het ‘rijke 
religieuze leven’ in Eindhoven. Van 1898 tot de verhuizing in 1959 bezochten vele honderden leerlingen het 
daar opgerichte Gymnasium Augustinianum. Alleen al om die reden heeft het een enorme sociaal-culturele 
betekenis. Later was er de studentenkerk gevestigd en deed het dienst als opleidingsinstituut van Fontys. 
Vele generaties leerlingen en studenten hebben herinneringen aan het gebouw en hun tijd daar. Om al deze 
redenen kunnen we niet anders dan waardering hebben voor het initiatief van DELA om het complex te 
herontwikkelen en het een nieuwe duurzame, toekomstbestendige plaats in de Eindhovense gemeenschap 
te geven. Je moet er niet aan denken dat een gebouw van deze betekenis en omvang jarenlang in de 
binnenstad van Eindhoven ligt te verpauperen en dan alsnog afgebroken wordt. 
 

3.  Het toekennen van de penning aan Domusdela zou gevoelig kunnen liggen binnen de Henri van 
Abbestichting. DELA en de HvAS stonden tijdens de herontwikkeling een tijdlang met de ruggen tegenover 
elkaar. Inzet van strijd was de herkenbaarheid en zichtbaarheid van de zogenoemde biechtstoelen als 
kenmerk van een van de zeldzame biechtkerken in Nederland die de Paterskerk ooit was. Die strijd is nu 
gestreden en het resultaat mag er zijn. Het is tijd om over de eigen schaduw heen te springen. 
 

In eerste instantie zou de penning eind september 2020 uitgereikt worden. Helaas was dat door de landelijke 
maatregelen in verband met corona niet mogelijk. Na herhaald uitstel is de uitreiking van de penning 
doorgeschoven naar september 2021. 
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Bijlage I 
 
De website 
Onder de naam www.vanabbestichting.nl is de website van de Stichting sinds enkele jaren operationeel. De 
informatie die op de website wordt aangeboden en voortdurend wordt geactualiseerd door B. Hüsken, is 
deels vrij toegankelijk voor geïnteresseerden en een afgeschermd deel is via een wachtwoord voor de 
bestuursleden te bekijken. Op de openbare site is elke activiteit van onze stichting te volgen. De ledensite 
bevat informatie over onder andere de statuten, de KvK-informatie, adressen van de leden, een foto-archief, 
de agenda en de notulen van de vergaderingen en de uitgegane correspondentie. 
 
In 2015 is een begin gemaakt met de vernieuwing van de website en is verder nagedacht over de manier 
waarop onze stichting zich met social media (zoals facebook en twitter) breder kan profileren naar de 
Eindhovense bevolking. In 2017 is de vernieuwde website operationeel, wat heeft geleid tot een 
aanmerkelijke stijging van het aantal views. 
 
De website is in het verslagjaar 97.429 keer bezocht. Dat is een stijging van 31% ten opzichte van 2019. En 
ten opzichte van 2015 een stijging van maar liefst 234%! 
De opvallende verhoging van het aantal bezoeken vanaf 2017 is niet verklaarbaar. Het aantal bezoeken van 
2015 tot 2020 kan als volgt per maand gespecificeerd worden: 
 
 
   2015 2016 2017 2018 2019   2020 
januari  2.914 4.213 6.671 6.620 6.199   5.782 
februari  2.508 4.443 6.430 5.866 6.278   5.825 
maart  2.973 4.233 7.387 5.756 6.975   6.581 
april  2.930 4.031 6.676 5.577 6.417   8.336 
mei  3.286 4.093 6.096 5.452 6.647   6.399 
juni  3.204 4.038 6.727 5.374 6.088   5.803 
juli  3.436 3.970 9.218 5.528 6.589   6.758 
augustus  4.028 4.085 8.878 13.202 6.287   6.026 
september  4.107 3.818 6.101 11.355 5.814 10.316 
oktober  3.931 3.978 6.163 8.290 5.871 11.701 
november  3.810 4.220 6.127 8.182 5.593 11.040 
december  4.432 5.450 6.620 6.361 5.612 12.862 
------------------------ ------------------------ ------------------------ ----------------------- 
totaal  41.559 50.572 83.094 87.563 74.370 97.429 
toe-/afname  =100% + 22% + 64% + 5% -/- 15% + 31% 
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Bijlage II 
 
Financieel jaarverslag 2018 
 

   Resultatenrekening 2020    
Ontvangsten 2020  2019  Uitgaven 2020  2019 
Donaties 25,00  3.025,00  Projectgroepen 33,60  147,30 

Schenkingen 8.152,75  9.545,50  Website 69,95  59,95 

Bijdragen 3.820,00  3.700,00  Bankkosten 141,00  128,13 

Rente  0,00  2,34  Postbus 265,60  241,40 

     
Lustrum Lezing en Van 
Abbeprijs 60,57  744,99 

     Secretariaat / PR 752,41  55,00 

     Vergaderkosten 500,50  2.081,00 

     Letters Ziekenhuis 794,00  0,00 

     jubileumboek -26,50  5.242,33 

     rente 2,34  0,00 

     Uren vergaderen 1.688,00  4.482,50 

     Voorbereiden vergaderingen 710,00  172,00 

     Contributievergoeding 500,00  400,00 

     Uren overleg projecten 2.478,75  2.010,00 

     Kosten materialen 773,00  480,00 

     Diverse projecten, ict en post 1.502,00  1.152,00 

     Reiskosten 501,00  849,00 

Nadelig resultaat    1.972,76   Voordelig resultaat 1.251,53     

 11.997,75  18.245,60   11.997,75  18.245,60 

 
 
 

Balans 
 

Activa 1-1-2021 1-1-2020  Passiva  1-1-2021                   1-1-2020 

ING 2.238,90  698,88  Eigen vermogen 8.659,99  7.095,40 

Spaarrekening 6.431,52  8.429,18  Te betalen bankkosten 10,43  30,00 
Te ontvangen rente 
spaarrekening 0,00  2,34  Te betalen vergaderkosten 0,00  795,00 
Te ontvangen 
bijdrage 0,00  0,00  

Te betalen via 
kas/jubileumboek 0,00  1.210,00 

Te ontvangen 
donatie 0,00  0,00  Te betalen websitekosten 0,00  0,00 

     Vooruitontvangen bijdrage 0,00  0,00 

                

 8.670,42  9.130,40   8.670,42  9.130,40 

 


